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روایتی واقعی از یک حقارت

روزنامه وطن امروز نوشت: چند روز پس 
از آنکه دولت تازه کار جو بایدن در یک 
موضع گیری کاملًا تصنعی اعلام کرد 
حمایت های ایالات متحده از ائتلاف متجاوز عربی به رهبری سعودی در 
جنگ یمن پایان می یابد، نماینده ویژه سازمان ملل متحد برای رایزنی و 
گفت وگو درباره وضعیت یمن وارد کشورمان ش��د. مارتین گریفیتس، 
نماینده ویژه سازمان ملل در امور یمن، از یک سو روایتی از »قحطی در 
یمن« و »بحران تمام عیار« در این کشور ارائه داد و از سوی دیگر از ایران 
خواست حمایت خود از جبهه مقاومت و شهروندان یمنی را در مبارزه با 

»متجاوزان سعودی« متوقف کند!
چرا شورای امنیت سازمان ملل متحد تا کنون یک بار نیز رسماً جنایات 
سعودی ها را در یمن محکوم نکرده و دبیرکل سازمان ملل متحد نیز در 
بیانیه های خود درباره کشتار دانش آموزان و نوزادان یمنی صرفاً به »ابراز 

تأسف« اکتفا می کند؟!
- چرا سازمان ملل متحد در قبال یک حادثه تروریستی در فرانسه یا آلمان، 
بلافاصله وارد عمل شده و شورای امنیت را وادار به صدور »قطعنامه های 
الزام آور« در این باره می کند اما طی شش سال اخیر، کمترین اقدامی در 

راستای صیانت از جان مردم یمن انجام نداده است؟
- چرا سازمان ملل متحد از یک سو نس��بت به تشدید قحطی در یمن و 
شیوع انواع بیماری ها در این کشور هشدار می دهد اما بازرسان این سازمان 

در یمن، خود مانع انتقال کمک های مردمی به این کشور می شوند؟
- چرا گریفیتس پس از حضور بایدن در کاخ سفید و زمانی که دموکرات ها 
قصد اجرای ش��وی مضحک »احترام به حقوق بش��ر« در یمن را دارند، 

بلافاصله راهی تهران شده است؟!
بدون ش��ک، مارتین گریفیتس یکی از حقیرتری��ن نمایندگان تاریخ 
س��ازمان ملل متحد محسوب می ش��ود! او در حالی که مرگ و کشتار 
روزمره کودکان و زنان یمنی بر اثر »قحطی«، »کرونا« و از این دو بدتر، 
»بمباران سعودی ها« را مشاهده می کند، خود به یکی از عوامل »ایجاد 
بن بست« در یمن تبدیل شده است. سران سازمان ملل متحد معتقدند 
اگر این سازمان به حداقلی ترین وظایف خود در قبال بحران انسانی و 
امنیتی در یمن عمل کند، دیگر روزنه ای برای امتیازگیری سعودی ها و 
امریکایی ها از این آوردگاه باقی نخواهد ماند! بهتر است در این خصوص 
به س��خنان اخیر »محمد البخیتی« عضو ش��ورای سیاس��ی جنبش 
انصارالله درباره اقدامات مارتین گریفیتس اشاره کنیم: »سازوکاری که 
گریفیتس، نماینده سازمان ملل در گفت وگوهای خود بر آن تکیه کرده، 
یک سازوکار نادرست است. واقعیت امر این است که گریفیتس و دیگر 
مقامات سازمان ملل متحد، از »گفت وگوهای داخلی در یمن« به شدت 
وحشت زده هس��تند. آنها معتقدند »ریاض« باید رکن اصلی هرگونه 
مذاکره و توافق بر سر »سرنوشت سیاسی و منطقه ای یمن« باشد! بهتر 
اس��ت آقای گریفیتس زمانی که حق مأموریت خود را از دولت بایدن 
و دربار سعودی بابت س��فر به ایران و انتقال پیام آنها به تهران دریافت 
می کند، به آنها این مسئله را تفهیم کند که اگر یمنی ها می خواستند 
»قیمومت سعودی ها و امریکایی ها« بر خاک، زندگی و سرنوشت خود را 
بپذیرند، هرگز شش سال در مقابل بدترین و وحشیانه ترین هجمه های 

ممکن از سوی آنها مقاومت نمی کردند.
........................................................................................................................

 پیام های حمله راکتی اربیل به بایدن
روزنامه خراسان نوشت: گروهی ناشناس 
که خود را »سرایا اولیاء الدم«  می نامیدند، 
ساعت  ۹:۱۵روز ۲۷ بهمن، حمله راکتی 

سنگینی را به پایگاه امریکایی حریر اربیل انجام دادند.
۱- »س��رایا اولیاء الدم« که یک گروه تازه تأسیس است، مسئولیت این 
حمله را بر عهده گرفته است. این موضوع نش��ان می دهد ادعاها درباره 
س��ازمان الحشدالش��عبی و نقش آن در حمله به اماک��ن دیپلماتیک و 
پایگاه های نظامی و به طور کلی ناامنی های عراق نادرست است. به چالش 
کشیدن ابرقدرت غربی با سلا ح های ساده نشان دهنده ضعف راهبردی 
ایالات متحده در برابر حملات ایذایی  اس��ت و س��امانه های پیشرفته 

پدافندی چون RAM-C نیز برای آنان مصونیت نخواهد آورد .
۲- در چنین شرایطی حملات راکتی به اربیل می تواند حاوی این پیام 
به دولت جدید امریکا باشد که دس��ت سیاست های نظامی و سیاسی 
امریکا در عراق رو شده و اگر دولت جدید مستقر در کاخ سفید همچنان 
به حفظ نظامیان خود در این کشور یا انتقال آنها به منطقه کردنشین 
اصرار داشته باشد با مقاومت گروه های عراقی روبه رو خواهد شد و هیچ 
نقطه ای از خاک عراق برای آنها ام��ن نخواهد بود. به ویژه اینکه دولت 
جدید امریکا قصد ندارد نظامیان امریکای��ی را از منطقه به ویژه عراق 
و افغانس��تان خارج کند و حتی در این باره نگرانی هایی از طرح دولت 
دموکرات ها برای کلید زدن تجزیه عراق از سوی عراقی ها ابراز می شود.
امریکایی ها همچنین در حال گسترش پایگاه حریر  هستند تا با استفاده 
از مرز سیمالکا و پایگاه نظامی العربیه در شمال شرق سوریه، خط زمینی 
ایمن جدیدی برای دسترسی به شمال سوریه ایجاد کنند.این حمله 

می تواند سیگنال منفی جدی به این برنامه نیز باشد.
۴- به رغ��م مصوبه پارلم��ان عراق، دول��ت امری��کا در دوره ترامپ با 
وقت کشی و نادیده گرفتن این مصوبه به تقویت پایگاه های نظامی خود 
در عین الاسد و همچنین انتقال نیروهای خود به منطقه کردستان عراق 
اقدام  و از سویی با نقل و انتقال نیروهای داعش از خاک سوریه به عراق 
و سازماندهی مجدد آنها نیروهای عراقی را با چالش های امنیتی روبه رو 

کرد تا حضور خود را به بهانه مبارزه با بقایای داعش توجیه کند.
»س��رایا اولیاء الدم« با انجام این حمله س��نگین، پیغامی نیز به طرف 
امریکایی ارس��ال کرد و آن عزم جدی برای اخراج نظامیان اشغالگر از 
میهن شان است و با توجه به مصوبه پارلمان عراق به نظر می رسد سران 
واشنگتن یا باید خروج از این کش��ور را بپذیرند  یا خود را آماده دادن 

تلفات بیشتر و در نتیجه فشار افکار عمومی داخلی کنند.
........................................................................................................................

بر مدار تغییر و اصلاح
روزنامه صبح نو نوشت: همین چند روز پیش بود که 
طرح شفافیت آرای نمایندگان رأی نیاورد و همین 
رأی نیاوردن موجب ش��د تا مجل��س انقلابی آماج 
حملات جناح های فرصت طلب قرار بگیرد. طبق آیین نامه داخلی مجلس، 
چنانچه طرحی در صحن علنی رأی نیاورد، در صورتی که در آن طرح تغییر 
ملموسی ایجاد نشود تا شش ماه قابلیت طرح مجدد ندارد مگر اینکه حداقل 
۵0 نفر از نمایندگان با مکتوب کردن درخواست خود به هیئت رئیسه، آن 
طرح را دوباره به جریان درآورند. در ماجرای ش��فافیت آرا نیز چنین شد و 
بیش از ۵0 نفر از نمایندگان در نامه ای خطاب به هیئت رئیسه، خواستار به 
جریان افتادن مجدد مطالبه مردمی شدند. در ماجرای لایحه بودجه سال 
۱۴00 نیز مجلس مقاومت جانانه ای در برابر هجمه های سیاس��ی جریان 
حامی دولت کرد و با وجود طوفانی از طعن ها و لعن ها، از مطالبه اصولی خود 
مبنی بر »تغییر و اصلاح لایحه بودجه به نفع مردم« کوتاه نیامد و باعث شد 
تا دولتمردان با وجود سازهای ناکوک، در نهایت مجبور به همسازی با مجلس 
شوند و لایحه اصلاحی بودجه را به مجلس ارائه کنند؛ هرچند بنا بر اظهارنظر 
نمایندگان، لایحه اصلاحی نیز خود نیازمند برخی اصلاحات دیگر است که 
قرار است در کمیسیون تلفیق پیگیری شود. تفاوت مجلس فعلی با مجالس 
قبلی، اگر نگوییم زمین تا آسمان اما قابل توجه و چشمگیر است. گرانیگاه 
تفاوت مجلس فعلی با اسلاف خود، در پیگیری وعده های انتخاباتی و کوتاه  
نیامدن از آنهاست. البته پایداری بر وعده ها و حرکت در ریل تغییر و اصلاح، 
هزینه های خاص خود را نیز به همراه دارد و باعث س��نگ اندازی مدعیان 

می شود لیکن آنچه مهم است و اولویت دارد، انتفاع مردم است.
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دفاعی

س�خنگوی رزمایش مرکب دریای�ی ایران و 
روس�یه از اجرای عملیات تیراندازی ش�بانه 
به اهداف هوایی در ای�ن رزمایش و همچنین 
مقابله با دزدان دریایي و رفع حریق خبر داد.

به گزارش »جوان«، رزمایش مش��ترک ایران و 
روسیه در شمال اقیانوس هند  که نیروي دریایي 
هند نیز به آن پیوسته اس��ت، با انجام تمرینات 
گسترده نجات و رهایي گروگان و همچنین حفظ 

امنیت دریایي برگزار شد. 
در این رابطه امیر دریادار دوم »غلامرضا طحانی« 
سخنگوی رزمایش مرکب امنیت دریایی شمال 
اقیانوس هن��د گفت: در دومی��ن روز از رزمایش 
مرکب امنیت دریایی ش��مال اقیانوس هند و بر 
اساس س��ناریوی از پیش تعیین شده، عملیات 
آزادسازی دو فروند کش��تی تجاری که در حال 

دریان��وردی آب های بین المللی توس��ط دزدان 
دریایی رب��وده ش��ده بودند، توس��ط یگان های 

سطحی و پروازی انجام شد.
امیر دری��ادار دوم طحانی اف��زود: در این مرحله 
پس از ارسال پیام اضطراری کشتی های تجاری 
به مرکز MRCC چابهار، ابتدا منطقه عملیات 
توسط یک فروند بالگرد SH3D نیروی دریایی 
ارتش جمهوری اسلامی ایران مورد شناسایی و 
جست وجو قرار گرفت و سپس ناوشکن جمهوری 
اس��لامی ایران »جماران« به  عنوان یگان س��ر 
فرماندهی رزمایش، شناورهای رزمی مستقر در 
منطقه را برای انجام عملیات آزادسازی به دو گروه 

متشکل از یگان های ایران و روسیه تقسیم کرد.
وی تصریح کرد: در ادامه، نیروهای عملیات ویژه 
نیروی دریایی ارتش و سپاه پاسداران و روسیه با 

فرود آمدن از هوا و همچنین نفوذ همزمان از سطح 
روی عرش��ه کشتی ربوده شده مس��تقر شدند و 
دزدان دریایی را دستگیر و س��ناریوی عملیات 
آزادسازی کش��تی را اجرا کردند. این سناریوها 
شامل دستگیری دزدان دریایی مبارزه با حریق 
ایجاد شده در کشتی که توس��ط دزدان دریایی 
برای به تأخیر انداختن عملیات نجات ایجاد شده 
بود و همچنی��ن مداوای زخمی ه��ا و مصدومان 
حادثه و در نهایت اجرای عملیات یدک ش��ناور 

تجاری به لنگرگاه امن با موفقیت انجام شد.
امیر دری��ادار دوم »غلامرضا طحانی« همچنین 
گفت: در ادامه رزمایش مرک��ب امنیت دریایی 
در شمال اقیانوس هند، شب عملیات تیراندازی 
شبانه به اهداف هوایی که از مهم ترین تمرینات 

دریایی به شمار می رود با موفقیت انجام شد.

وی اظهار داش��ت: عملیات تیراندازی شبانه به 
اهداف هوایی مس��تلزم هماهنگی و دس��تورات 
جزء به جزء اس��ت و با توجه به تن��وع پهپادها و 
ریزپرنده ها، س��ناریوی این تمرین طراحی و بر 
پایه یک زبان تاکتیکی مش��ترک بین نیروهای 
دریایی ایران متش��کل از نی��روی دریایی ارتش 
جمهوری اس��لامی ایران و نیروی دریایی سپاه 
پاس��داران و همچنین نیروی دریایی روس��یه با 

موفقیت اجرا شد.
بنا بر این گزارش، این رزمایش به دلیل اهمیت 
فوق العاده منطقه برگزاري آن به ش��دت مورد 
توجه رس��انه هاي بین المللي قرار گرفته و این 
حرکت به عنوان یک اق��دام جدي براي حضور 
گس��ترده تر ایران در این منطقه مورد ارزیابي 

قرار گرفته است.

در رزمایش مرکب امنیت دریایی اقیانوس هند انجام شد

اجرای عملیات آزادسازی کشتی ربوده شده از دست دزدان دریایی

آیت الله جنتي:
نعمت امنیت مرهون حضور مردم است

دبی�ر ش�ورای نگهب�ان روز گذش�ته در جلس�ه هفتگ�ي ای�ن 
ش�ورا با اش�اره به حضور م�ردم در راهپیمای�ي 22 بهمن گفت: 
به دلی�ل حض�ور م�ردم در تمامی صحنه ه�ای انق�اب خداوند 
هم عنای�ت ک�رده و نعمت امنی�ت را به ما ارزانی داش�ته اس�ت 
ک�ه امیدواری�م مس�ئولان نی�ز ق�در حض�ور م�ردم را بدانن�د 
و مش�کات و مس�ائل اقتصادی و معیش�تی آنها را ح�ل کنند.
به گزارش فارس ، آی��ت الله احمد جنتی دبیر ش��ورای نگهبان روز 
گذشته در جلس��ه این ش��ورا با اش��اره به اعیاد رجبیه، ولادت امام 
محمدتق��ی)ع(، ولادت حض��رت امیرالمؤمنین عل��ی)ع( و مبعث 
حضرت رس��ول)ص( و ایام البیض گفت: ماه رجب المرجب، ماه پر 
خیر و برکتی است که ان ش��اءالله خداوند توفیق درک و استفاده از 
این ماه عزیز را که ش��ب آرزو ها را در این ماه قرار داده است، به همه 

ما عنایت فرماید.
آیت الله جنتی در ادامه با اش��اره به وضعیت بیماری کرونا در کشور، 
خاطرنش��ان کرد: اگرچه تلاش ه��ا و مجاهدت ه��ای کادر درمان و 
مسئولان حوزه س��لامت برای مقابله با کرونا، زیاد است و بسیاری از 
مردم مسائل بهداشتی از جمله فاصله گذاری اجتماعی و زدن ماسک 
را رعایت می کنند، اما متأس��فانه هنوز کسانی هس��تند که ملاحظه 
نمی کنند و امیدواریم همه پروتکل های بهداش��تی را رعایت کنند تا 
پس از واکسیناسیون سراسری، ریش��ه این بیماری منحوس در کل 

جهان خشک شود.
 وی در بخش دیگری از سخنان خود با قدردانی از مردم شریف ایران 
بابت حضور خود در راهپیمایی ۲۲ بهمن امسال که به صورت متفاوت 
برگزار شد، گفت: هر چقدر به خاطر این مردم مقاوم و نجیب از خدای 
متعال تشکر و به آنها خدمت کنیم، حق مطلب را ادا نکرده ایم. امسال 
اگرچه به خاطر مس��ائل کرونایی حضور مردم ب��ه صورت خودرویی 
و موتوری بود، اما طبق مش��اهدات و گزارش��ات، حضور بسیار خوبی 
داشتند؛ به طور مثال در بوشهر چندین کیلومتر راهپیمایی خودرویی 

و موتوری داشتند. 
دبیر شورای نگهبان در خاتمه اظهار داشت: به دلیل حضور مردم در 
تمامی صحنه های انقلاب خداوند هم عنایت کرده و نعمت امنیت را 
به ما ارزانی داشته است که امیدواریم مسئولان نیز قدر حضور مردم را 

بدانند و مشکلات و مسائل اقتصادی و معیشتی آنها را حل کنند.
........................................................................................................................

عضو کمیسیون امنیت ملی: 
محکومیت اسدالله اسدی خصمانه است

امنی�ت مل�ی مجل�س در واکن�ش ب�ه  عض�و کمیس�یون 
قاطعان�ه  اق�دام  گف�ت:  اس�دی،  اس�دالله  محکومی�ت 
وزارت ام�ور خارج�ه در مقاب�ل گروگانگی�ری اروپایی ه�ا 
می توان�د س�نگ محک�ی ب�رای  وزارت خارج�ه باش�د.

به گزارش مهر، ابراهیم رضایی درباره صدور حکم دادگاه بلژیک درباره 
اسدالله اسدی دیپلمات کشورمان، اظهار داشت: اقدام دادگاه بلژیکی 
در محکومیت دیپلم��ات ایرانی کاملًا یک اق��دام خصمانه و برخلاف 
کنوانسیون ۱۹۶۱ وین است و نش��ان می دهد که اروپایی ها با وجود 
حرف های فریبنده، در برخوردش��ان کاملًا خصمانه و بر اساس نفاق 

برخورد می کنند. 
وی بیان کرد: این دوگانگی در رفتار در حالیس��ت که در فرانسه که به 
عنوان مهد آزادی تلقی می ش��ود، یک گروه تروریستی مانند سازمان 
منافقین که دستش��ان به خون بس��یاری از مردم کوچه و بازار آلوده 
شده اس��ت، اقدام به برگزاری میتینگ می کنند و از ناحیه بسیاری از 

کشورهای اروپایی تأمین مالی و لجستیکی می شوند. 
عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی 
متذکر ش��د: ما هیچ وقت حمایت اروپایی ها از گروهک تجزیه طلبی 
که در صبحگاه مش��ترک نیروهای نظامی و انتظامی خوزستان اقدام 
تروریستی انجام داد و همچنین حمایت آنان از شیادانی مانند روح الله 

زم را از یاد نمی بریم. 
نماینده مردم دشتستان در مجلس شورای اسلامی تأکید کرد: البته 
دس��تگاه دیپلماس��ی هم باید فعال تر و قاطعانه ت��ر در مقابل چنین 
حرکت های اروپایی اقدام کن��د و به بهانه احتمال اخ��لال در روابط 
اتحادیه اروپا با ایران و م��واردی مانند برجام نبای��د از اقدام قاطعانه 

دست بکشد. 
رضایی با بی��ان اینکه اقدام قاطعانه وزارت ام��ور خارجه در مقابل این 
گروگانگیری اروپایی ها می تواند س��نگ محکی برای  وزارت خارجه 
باشد که تا چه اندازه دستگاه دیپلماسی از دیپلمات های خودش و عزت 
شهروندانش دفاع می کند، تصریح کرد: امیدواریم که وزارت امور خارجه 

بتواند به این آزمون پاسخ موفقی بدهد.
........................................................................................................................

 در گفت وگوی وزراي دفاع ایران و ژاپن 
مطرح شد

 تأکید بر لزوم گسترش و تعمیق
همکاری های دفاعی ایران و ژاپن

وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح و وزیر دفاع ژاپن در تماسی 
تصویری بر گسترش و تعمیق همکاری های دوجانبه تأکید کردند.

به گزارش مهر، امیر س��رتیپ حاتمی وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای 
مس��لح و »کیش��ی نوبوئو« وزیر دفاع ژاپن طی گفت وگویی تصویری 
موضوعات دوجانبه و امنیت منطقه ای و بین المللی را مورد بررسی قرار 
دادند. وی در این گفت وگو انتصاب »کیشی نوبو« به عنوان وزیر دفاع 

ژاپن را تبریک گفت که با قدردانی همتای ژاپنی مواجه شد.
وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مس��لح با اشاره به تاریخ طولانی مدت 
روابط دو کشور بر لزوم گسترش و تعمیق همکاری های دوجانبه به ویژه 

در حوزه دفاعی تأکید کرد.
امیر حاتمی با اش��اره به نقش راهبردی جمهوری اسلامی ایران 
در مبارزه با تروریس��م و حفظ ثب��ات و امنی��ت در منطقه، ترور 
ناجوانمردانه ش��هید س��پهبد قاس��م س��لیمانی به دست ارتش 
تروریس��ت امریکا و همچنین ترور دانش��مند ش��هید محس��ن 
فخری زاده به دست عوامل صهیونیست ها را مصداق بارز تروریسم 
دولتی و عامل بی ثباتی و ناامنی در منطقه عن��وان و تأکید کرد: 
دولت قبلی امریکا ع��لاوه بر عمل نکردن ب��ه تصمیمات خود در 
برجام و اعمال جنگ اقتصادی و تحریم ضدبشری،  در دستیابی 
ایران به دارو و تجهیزات مبارزه با بیماری کرونا، رویکرد ضد انسانی 
خود را آشکارتر از همیش��ه نمایان کرد و متأسفانه همچنان این 

رویکرد ادامه دارد.
»کیش��ی نوبوئو« وزیر دفاع ژاپن در این گفت وگو گزارشی از حضور و 
مأموریت واحدهای دریایی ژاپن در اقیانوس هند و دریای عمان ارائه 
و تأکید کرد: این نیروها ف��ارغ از هر ائتلافی، به طور مس��تقل اجرای 

مأموریت می کنند. 
وزیر دفاع ژاپن در این دیدار مجازی گسترش فعالیت های جمع آوری 
اطلاعات برای اطمینان از ناوبری ایمنی کشتی های مربوط به ژاپن در 
خاورمیانه را تشریح کرد و خواس��تار همکاری ایران در زمینه تأمین 

ایمنی ناوبری کشتی ها از جمله شناورهای مربوط به ژاپن شد. 
در این گفت وگو در خصوص توس��عه همکاری های دوجانبه از جمله 
در مرکز امنیت دریانوردی اقیانوس هند در چابهار و همچنین انتقال 
تجربیات نیروهای مسلح دو کشور در رابطه با مقابله با ویروس کرونا و 

سایر حوزه ها تبادل نظر شد.

جنجال سخنان غیرمسئولانه وزیر اطاعات 
پیرامون احتمال »ساخت بمب اتم« در صورت 
در تنگنا ق�راردادن ای�ران، روز گذش�ته به 
هیئت دولت ه�م رس�ید و رئیس جمهور در 
نطق خ�ود در جلس�ه هیئت دول�ت، »بدون 
اش�اره« به اش�تباه فاحش وزیر خود در یک 
برنامه زنده تلویزیونی پیرامون تغییر موضع 
ایران در مورد س�اخت ساح هس�ته ای، آن 
موض�ع غل�ط را »به آرام�ی« تصحی�ح کرد.

محمود علوی، وزیر اطلاعات هفته گذش��ته در 
یک برنامه زنده تلویزیونی گفته بود: »مقام معظم 
رهبری در فتوایش��ان فرمودند که تولید سلاح 
هسته ای حرام و خلاف ش��رع است و جمهوری 
اس��لامی س��راغ آن نمی رود، اما اگ��ر گربه ای را 
گوش��ه ای گیر بیندازند ممکن است رفتارش با 
گربه آزاد فرق کند. اگر ایران را به آن سمت هل 
دهند، آن وقت تقصیر ایران نیست.« این سخنان 
با موج سازی رس��انه های ضدایرانی همراه شد و 
در کنار ادعای چندی قبل وال اس��تریت ژورنال 
مبنی بر پیدا شدن مواد رادیواکتیو در سایت های 
اعلام نشده ایران، عملیاتی رسانه ای علیه صداقت 
کشورمان در حرمت س��لاح های کشتارجمعی 
را رقم زد. در فضای مجازی ه��م کاربران ایرانی 
به وزیر اعت��راض کردند. از س��وی دیگر، برخی 
نمایندگان مجلس شورای اس��لامی نیز با طرح 
سؤال از علوی خواستار حضور او در مجلس برای 
پاسخ به سؤال ش��دند. نمایندگان معتقد بودند 
موضع وزیر اطلاعات خلاف جایگاه سازمانی او که 
تلاش برای »حفظ امنیت« است، بوده و موجب 

خدشه بر امنیت ملی ش��ده است. واعظی رئیس 
دفتر روحانی هم از »تذکر رئیس جمهور به وزیر 
اطلاعات« خبر داد. اما در ه��ر حال لحن رئیس 
جمهور برخ��لاف مواقعی که پیرام��ون نظرات 
منتقدان صحبت می کند، آرام و بدون هیچ طعنه 

، کنایه و انتقادی نسبت به وزیر اطلاعاتش بود.
روحانی همچنین با اش��اره به یکی از سفرهای 
خود به سازمان ملل، از »هشت« بار پیام ترامپ 
برای ملاقات در نیویورک و رد این پیام ها توسط 
خود گفت. رئیس جمهور کشورمان گفته است 
که ترامپ در پیام های خود، صرفاً خواهان اضافه 
ش��دن دو موضوع به برجام بوده ت��ا آن را کامل 
بپذیرد، اما وی قبول نکرده اس��ت؛ یکی موضوع 
سیستم موش��کی ایران و دیگری سیاست های 

منطقه ای ایران.
   نمی خواهیم دارنده س�اح هس�ته ای 

باشیم
رئیس جمهور روز چهارش��نبه در جلسه هیئت 
دولت اظهار داش��ت: جمهوری اس��لامی ایران 
نمی خواه��د دارنده س��لاح هس��ته ای باش��د، 
نمی خواهد نگهدارنده سلاح هس��ته ای باشد و 
به طریق اول��ی هیچ وقت نمی خواهد از س��لاح 
هسته ای استفاده کند. رئیس جمهور گفت: این 
نه نظر امروز ماست و نه نظر دو ، سه و چهار سال 
پیش ما، آن مقدار که یادم اس��ت از سال ۱3۷0 
بارها و بارها خدمت مقام معظم رهبری صحبت 
کردم. در آن مقطع آیت الله هاشمی رئیس جمهور 
بود و با او در شورای امنیت ملی صحبت کردم و 
همیشه نظر واحد بوده است که ما دنبال سلاح 

هس��ته ای نخواهیم بود بلکه در پی فناوری های 
صلح آمیز هسته ای خواهیم بود که حق ماست.

روحانی اظهار کرد: ما عضو NPT هستیم، با آژانس 
به صورت پادمان قرارداد داریم و این پادمان را اجرا 
می کنیم و تا کنون هم اجرا کردیم. نمی خواهیم 
فعالیت مخفی هسته ای داش��ته باشیم، نه دیروز 
و امروز و نه ف��ردا و این تصمی��م قاطع جمهوری 
اسلامی ایران اس��ت. امریکا،  اروپا و سازمان ملل 
بخواهد یا نخواهد، اگر همه دنیا به ما بگویند خیلی 
خوب اس��ت ایران سلاح هس��ته ای داشته باشد، 
نظر ما تغییر نمی کند. نظر ما نظری است که مقام 
معظم رهبری به عنوان فتوا اع��لام کردند. ایران 
همیشه نشان داده است که  هر پیمان و عهدی را 
اگر امضا و قبول کرد پای آن تا آخر می ایستد و در 

موضوع هسته ای هم چنین خواهد بود.
   همه دنیا بدانند برجام را به همان شکلی 

که هست قبول داریم
رئیس جمهور برج��ام را حاص��ل ماه ها تلاش و 
پیگیری بین ایران و ش��ش کشور بزرگ دانست 
و گفت: این توافق به س��ادگی به دس��ت نیامده 
است و امروز هم ما برجام را به همان شکل که در 
۲3 تیرماه  ۹۴ تصویب ش��د، قبول داریم و هیچ 
تغییری در آن را نمی پذیریم  و روی عهد خود هم 
ایس��تاده ایم. برجام غیرقابل تغییر است و به آن 
دست نخواهیم زد.همه دنیا بدانند که ما برجام را 

به همان شکلی که هست قبول داریم.
   8 بار پیام ماقات ترامپ را رد کردم

روحانی افزود: وقتی ترامپ با فش��ار اسرائیل و 
عربستان و تندروهای داخل امریکا از برجام خارج 

شد، ما در آخر شهریور در سازمان ملل در اولین 
روز اجلاس مجمع عمومی بود و ترامپ سخنرانی 
کرده بود و من هم بنا بود فردا صبح س��خنرانی 
کنم، او بعد از نطق خود تا بعدازظهر هش��ت بار 
برای من پیغام داد که می خواهد ملاقات کند و به 
هر قیمتی شده این ملاقات باید انجام شود که ما 
این هشت بار پیغام و نوبت را رد کردیم و گفتیم 

ما با اینها ملاقاتی نداریم.
رئیس جمه��ور ادام��ه داد: ش��ب رئیس جمهور 
فرانس��ه آقای مکرون به من زنگ زد و گفت من 
الان از پیش ترامپ می آیم و از ش��ما می خواهم 
قبول کنی��د که یک ملاقات به ه��ر صورت یک 
نفره، سه نفره یا چند نفره داشته باشید که من رد 
کردم. چندین رئیس جمهور در هتلی که محل 
اقامت من بود آمدند و پیشنهاد کردند که ترامپ 
می گوید اگر دو کلمه در این برجام بگذاریم من 
همین الان اعلام می کنم که برجام را قبول دارم 
و برمی گردم. آن دو کلمه این اس��ت که ما بعداً 
درباره مسئله موشک و مس��ائل منطقه مذاکره 
کنیم و این پیام را روز بعد آقای مکرون از طرف 

ترامپ آورد. 
   به مکرون گفتم در مورد موشکی 

و منطقه مذاکره ای نداریم
وی اضاف��ه ک��رد: م��ن تأکی��د کردم ب��ه هیچ 
عنوان برجام یک کلمه اضافه یا کم نمی ش��ود. 
رئیس جمهور فرانسه به من گفت که شما قبول 
کنید راجع به این دو مسئله مذاکره شروع شود، 
الان هم که نمی خواهد اضافه شود، ممکن است 
مذاکره چند سال طول بکشد. گفتم نه، ما اصلًا 
مذاکره ای نداریم. ما درباره مس��ئله موش��کی ، 

دفاعی و منطقه با امریکا و ۱+۵ بحثی نداریم.
   دولت قانون هسته ای مصوب مجلس را 

اجرا می کند
روحانی با اشاره به قانون مصوب مجلس شورای 
اس��لامی خاطرنش��ان کرد: قانونی که مجلس 
شورای اسلامی درباره مسئله هسته ای تصویب 
کرده، فارغ از اینکه نظر دولت چیست که البته 
دولت نظر خود را ب��ه صراحت همان زمان اعلام 
کرده است، چون امروز به صورت قانون هست، 
دولت قانون را در چارچوب آیین نامه ای که مصوب 
کرده، اجرا خواهد ک��رد و یکی از مواد این قانون 
بند ۶ آن اس��ت که می گوید از زمان لازم الاجرا 
شدن یعنی از پنجم اسفند ما از پروتکل الحاقی 
که داوطلبانه قبول کرده بودیم، خارج می شویم 
و بین ما و آژانس آنچه اجرا می ش��ود بر اس��اس 
پادمان خواهد بود. این اجرا ش��ود هیچ مسئله  
مهمی ب��ه وجود نمی آی��د. بر خ��لاف تبلیغات 
خارجی که ش��روع کردند »بازرس��ان آژانس را 
بیرون می کنند« چنین چیزی نیس��ت. ما هیچ 
زمانی دنبال سلاح نیستیم، بنابراین هیچ وقت 

بازرسان را بیرون نمی کنیم. 
   به جای کاهش تعهدات ایران 

درباره برداشتن تحریم ها صحبت کنند
روحانی با طرح این سؤال که  امروز مشکل چیست، 
گفت: دنیا به جای اینکه راجع به کاهش تعهدات 
ایران یا راجع به قانون اخیر مجلس شورای اسلامی 
حرف بزند در مورد برداشتن تحریم ها صحبت کند 
چراکه این کارها فرار رو به جلو استو  واقعیت اینها 
نیست. یک مشکل بیشتر وجود ندارد و آن تحریم 
ظالمانه و غلط است. من شب گذش��ته با یکی از 
مقامات اروپایی که  تماس تلفنی داش��تیم گفتم 
مشکل یک چیز بیشتر نیست. تحریم ظالمانه  و 

غلط را بردارند، همه چیز حل است.
رئیس جمهور گفت: امروز تحریم را بردارند فردا 
صبح به همه تعهداتمان عم��ل می کنیم. امروز 
تحریم را بردارند بعدازظه��ر ما به همه تعهدات 
عمل می کنیم. ما چند س��اعت نی��از داریم که 
ببینیم این تحریم برداشته شده و ظرف این چند 
ساعت راستی آزمایی هم می کنیم که این تحریم 
برداشته شده است یا خیر. این مطلب را بالاترین 
مقام ایران رهبر معظ��م انقلاب به صراحت بیان 
کرده است. تکلیف روشن و مسیر واضح است و 

مشکلی وجود ندارد.

رد سخنان وزیر اطاعات از سوی رئیس جمهور

سلاح کشتار جمعی در برنامه دفاعی ما جایی ندارد
روحانی موضع جنجالی و اشتباه وزیرش را تصحیح کرد

رئیس دفتر رئیس جمهور از تذکر روحانی به سیدمحمود علوی وزیر 
اطاعات در پی اظهارات اخیر او پیرامون ساح هسته ای خبر داد.

به گزارش فارس، محمود واعظی رئیس دفتر رئیس جمهور روز گذشته 
در حاشیه جلسه هیئت دولت در جمع خبرنگاران در پاسخ به پرسش 
درباره علت انتصاب غلامرضا ش��ریعتی استاندار س��ابق خوزستان بر 
س��ازمان اس��تاندارد، گفت: یک ارزیابی در یک مقطع در دو سال قبل 
راجع به یکی از موضوعاتی که وزارت کشور در زمینه آن استانداران را 
مورد بررسی قرار می دهد به دست مطبوعات افتاده است در حالی که 
موارد ۱0 تا پانزده گانه ای برای بررسی استانداران وجود دارد و این یکی 

از موارد خاص در دو سال پیش بوده است. 
وی افزود: این حق یک استاندار نیست که اگر در موارد بسیاری عملکرد 
مناسب داشته، به خاطر یک مورد خاص کنار گذاشته شود. کما اینکه 

به ما نامه هایی از استان خوزستان رس��ید که از ما می خواستند او را از 
استانداری برنداریم.

واعظی در مورد FATF و بررسی آن در مجمع تشخیص مصلحت نظام 
اظهار داشت: اگر در مجمع تش��خیص برنامه ریزی به گونه ای باشد که 
تحریم ها برداشته خواهد شد و ما نتوانیم روال ارتباطات مالی را داشته 

باشیم، نمی توانیم به مردم پاسخ دهیم. 
رئیس دفتر رئیس جمهور در پاسخ به پرسش خبرنگار فارس در مورد 
اظهارات محمود عل��وی وزیر اطلاعات پیرامون فت��وای رهبر انقلاب، 
گفت: موضع نظام و دولت تغییر پیدا نک��رده و فتوای رهبری به قوت 
خود باقیست و این فتوا چیزی نیست که با یک حرف تغییر کند. وی در 
پاسخ به این پرسش که آیا آقای روحانی در این زمینه به وزیر اطلاعات 

تذکری داده است یا خیر، گفت: بله.

وزیر اطلاعات از روحاني تذکر گرفت
نمای  نزدیک

کبری  آسوپار
   گزارش یک


